

REPAIR UPLIFTING, CLINIQUE  
FOREVER YOUTH LIBERATOR SERUM, YVES SAINT LAURENT  
CELLULAR CREME PLATINE RARE, LA PRAIRIE  
TIME ARREST V ZONE NECK CREAM, DR. BRANDT  
SMILE 'N REPAIR - WRINKLES EXPERT EYES, GIVENCHY  
SHAPING FACIAL LIFT, CLARINS  
SKIN EXPERT - LIFT & STRETCH, BY TERRY  
SISLEYA - GLOBAL FIRING SERUM, SISLEY  
ISO STRUCTURE, FILORGA  
BIO PERFORMANCE - SUPER CORRECTIVE SERUM, SHISEIDO

## CONTOUR CARE

BEAUTY IS SYMMETRY: THE MORE A FACE IS BALANCED, THE MORE BEAUTIFUL IT SEEMS, WHATEVER PART OF THE WORLD YOU ARE FROM. BEYOND WRINKLES, IT IS NO SURPRISE THAT WOMEN AIM TO PRESERVE THE SHAPE OF THEIR FACE AND ITS VOLUME, USING PRODUCTS THAT AIM TO MAKE THE SKIN FIRMER.

LA BEAUTÉ SERAIT SYMÉTRIE : PLUS UN VISAGE EST ÉQUILIBRÉ, PLUS IL SERAIT JUGÉ BEAU, QUEL QUE SOIT LE PAYS. OUTRE LA RIDE, C'EST DONC SANS SURPRISE QUE LES FEMMES VONT TENTER DE PRÉSERVER LA FORME DE LEUR VISAGE ET SES VOLUMES, AU MOYEN DE SOINS DÉDIÉS À LA FERMETÉ DE LA PEAU.

By Anne Thoumieux / Photography, Christophe Bouquet

Pour lutter contre l'inexorable relâchement des tissus qui altère la structure géométrique du visage, on agit sur les fibres de maintien de l'épiderme, le collagène et l'élastine. En renforçant le tissu de soutien, soit la charpente, le visage retrouve des traits plus nets. Le Sérum Fermeté Sisleya de Sisley joue sur la résistance du derme grâce à des actifs végétaux qui le redensifient et améliorent son élasticité, quand la Crème Cellulaire Platine Rare de La Prairie préserve l'apparence de la peau et apporte un raffermissment visible. Chez Shiseido, le sérum Bio Performance Correcteur se veut une alternative à la médecine esthétique : un actif clé stimule l'élastine, et le duo collagène/acide hyaluronique, tout comme le soin Iso Structure de Filorga avec son complexe NCTF. Résultat : sensation de maintien instantanée et traits du visage «liftés». Le Pinceau Skin Expert Lift and Stretch de By Terry combine un pinceau lissant et des protéines qui freinent la rigidification des fibres cutanées qu'un amas de sucres rend cassantes, provoquant l'affaissement des tissus, un empâtement des contours et les joues qui se creusent. Le complément alimentaire Age Breaker, de Nacriderm agit, lui, directement sur ce phénomène de glycation. De son côté, Repairwear Uplifting de Clinique redonne du volume aux zones creuses et raffermit les plus relâchées : joues et cou, zone spécifiquement traitée par la crème Time Arrest V Zone Neck du Dr Brandt, grâce à une encapsulation de platine. Chez Clarins, le Serum Lift Affine visage, reformulé, a une action lipo-drainante globale anti-gonflements, efficace sur les graisses et l'eau qui alourdissent les traits. La ligne Smile and Repair de Givenchy agit, elle, en réponse aux mouvements de la peau : idéal pour le contour de l'œil qui cligne sans arrêt! Enfin, Yves Saint Laurent et son serum Forever Youth Liberator Sérum cible les glycanes, des transmetteurs de messages de jeunesse des cellules, pour lutter en amont contre la perte de tonus.

To fight the inexorable slackening of skin tissue, which alters the geometric structure of the face, it is necessary to work on the fibres that support the epidermis, on collagen and elastin. By reinforcing this support tissue, under the surface, the face finds its sharper features again. Sisley's Sérum Fermeté Sisleya plays with the dermis's resistance thanks to plant actives that redensify and improve its elasticity, while La Prairie's Cellular Cream Platinum Rare preserves the skin's appearance and has a visible firming effect. At Shiseido, the Bio Performance Correcteur serum aims to be an alternative to cosmetic surgery: a core active stimulates elastin and the duo of collagen and hyaluronic acid, as does Filorga's Iso Structure product with its NCTF complex. The result is a feeling of instant support and features that are "lifted". The Skin Expert Lift and Stretch brush from By Terry combines a smoothing brush with proteins that slow down the rigidifying of cutaneous fibres, which sugars have broken down, making for sagging tissues, thicker contours and sunken cheeks. Nacriderm's Age Breaker nutritional supplement, for its part, acts directly on glycation. Clinique's Repairwear Uplifting gives volume to sunken zones and firms those that have slackened: the cheeks and neck are specifically treated by Dr Brandt's Time Arrest V Zone Neck cream, thanks to the encapsulation of platinum. At Clarins, the reformulated Shaping Facial Lift serum has a lipo-draining effect and counters swelling, effective on the fat and water that weigh down our features. Givenchy's Smile and Repair line, meanwhile, acts in response to the skin's movements: ideal for the eye contour area, in perpetual motion! Finally, Yves Saint Laurent, with its Forever Youth Liberator serum, targets glycans, which transmit youth messages to the cells, fighting in advance against a loss of dynamism.